

Appendix
(K.)
No. II.
21st Jan.

"imburse and make good to His Majesty's Government the various advances in money for which provision has not been made by the Legislature: but which have been found indispensable for the support of His Majesty's Provincial Government as also for certain Public Institutions heretofore sanctioned and assisted by the beneficence of the Legislature as detailed in the Accounts laid before the Assembly by the Governor in Chief and his Predecessors.

"D. G."

"Castle of St. Lewis,
"Quebec, 8th January 1822."

passed Resolutions to declare that they were ready to concur in a Law to indemnify the Executive Government for having disbursed public monies without the sanction of Law.

With regard to a Civil List during the Reign according to His Majesty's recommendation as expressed in His Excellency's Speech from the Throne at the opening of the present Session, your Committee beg leave to refer this Honourable House to the Resolutions adopted on this subject on the fourteenth instant, and to the Humble Address of this Honourable House to His Majesty.

Your Committee nevertheless think it proper to remark that the annual produce of the permanent Revenue in the ten last years has exceeded the Amount of the Expenses of the Civil Government of this Province as it existed in one thousand seven hundred and ninety seven. Since that time the rapid increase of the Public Expenses can only be explained by the fact that the Assembly has been unable to exercise that controul over the Public Expenditure which is given to them by the Constitution, notwithstanding their endeavours for a great many years.

The Resources of the Colony (as will appear from the Resolutions and Address of this House to the Imperial Parliament respecting the Trade of this Province) are at present such as do not permit the voting of a permanent Civil List, especially when all at once raised to so considerable a sum as that demanded.

The whole nevertheless humbly submitted.

F. BLANCHET, Chairman.

Appendix
(L.)
11th Jan.

THE Select Committee appointed to take into consideration the Public Accounts submitted to the House on the twenty-first December last, to examine the same and report thereon from time to time, and to whom the Public Accounts for eighteen hundred and seventeen, eighteen hundred and eighteen, eighteen hundred and nineteen, and eighteen hundred and twenty and the Messages of His Excellency the Governor in Chief relating to the Interest on Army Bills and to an indemnity for the Expenditure beyond the appropriations were also referred, have, pursuant to the Order of the House, considered the matters to them referred and agreed to the following Report in part.

That their attention was first called to the statements of the Expenses of the Civil Government for the years eighteen hundred and eighteen, eighteen hundred and nineteen, eighteen hundred and twenty and eighteen hundred and twenty one signed by the Chairman of the Committee of the Executive Council for the Audit of the Public Accounts.

These Documents from a Committee of His Majesty's Executive Council for the affairs of the Province must according to the usual form of proceeding have had the sanction of the Honourable Body of which the Committee forms a part, and they derive additional importance from this circumstance, inasmuch as the Executive Council seem to be the adviser of the Governors of the Colony in respect to the Granting of Warrants on the Receiver General for the payment of the different Items of Colonial Expenditure.

Your Committee have annexed to their Report a statement formed on the foregoing Documents by which it appears.

That for the year eighteen hundred and eighteen the Expenditure exceeded the Estimate the whole of which was voted

by the House, £8813 5 4

For the year eighteen hundred and nineteen the

Expenditure was under the Estimate, 5731 13 8

And exceeded the votes of the House, 21126 13 11

In the year eighteen hundred and twenty in which

no Session of the Legislature was held, the Ex-

penditure exceeded the votes of the preceding

year, 6245 4 5

In eighteen hundred and twenty one the Expend-

iture exceeded the Estimates, £433 16 11

And the Votes of the House, 3915 5 4

Forming, on the Supposition that Votes to the same amount had passed for eighteen hundred and twenty as for eighteen hundred and nineteen, an excess of Expenditure beyond the Votes of the House in four years of forty thousand one hundred pounds nine shillings, and a sum of three thousand five hundred and fifteen pounds eight shillings and seven pence beyond the Estimates laid before the House for the years eighteen hundred and eighteen, eighteen hundred and nineteen and eighteen hundred and twenty one.

Your

"bourfer et faire bon au Gouvernement de Sa Majesté des différentes avances en Argent pour lesquelles la Législature n'a point pourvu, mais qui ont été trouvées indispensablement nécessaires pour le soutien du Gouvernement de Sa Majesté, ainsi que pour certaines Institutions Publiques qui ont été jusqu'à présent sanctionnées et assistées par la générosité de la Législature, telles que détaillées dans les Comptes mis devant l'Assemblée par le Gouverneur en Chef et ses Prédecesseurs.

"D. G."

"Château Saint Louis,
"Québec, le 8 Janvier 1822."

passé des Résolutions pour déclarer qu'elle seroit prête de concourir dans une Loi pour indemniser l'Exécutif d'avoir déboursé des Argens Publics sans l'autorité de la Loi.

Pour ce qui est d'une Liste Civile par règne suivant la recommandation de Sa Majesté, telle qu'exprimée dans la Harangue de Son Excellence délivrée du Trône à l'ouverture de la présente Session, votre Comité prend la liberté de référer cette Honorable Chambre aux Résolutions qu'elle a adoptées sur ce sujet le quatorze de ce mois, et à l'humble Adresse de cette Honorable Chambre à Sa Majesté.

Votre Comité croit néanmoins devoir ajouter que le produit annuel du Revenu permanent a excédé depuis les dix dernières années le montant des Dépenses du Gouvernement Civil de cette Province, tel qu'il existoit en mil sept cent quatre vingt dix-sept. Depuis cette époque l'augmentation rapide des Dépenses Publiques ne peut s'expliquer, que, parce que dans le fait l'Assemblée n'a pu exercer sur la Dépense publique le contrôle que la Constitution lui donne, malgré ses efforts depuis un grand nombre d'années.

Maintenant les ressources de la Colonie sont telles, comme il paroitra par les Résolutions et l'Adresse de cette Chambre au Parlement Impérial concernant le Commerce de cette Province, qu'elles ne permettent pas de voter une Liste Civile permanente, surtout lorsqu'elle est portée tout à coup à une somme aussi considérable que celle demandée.

Le tout néanmoins humblement soumis.

F. BLANCHET, Président.

LE Comité Spécial nommé pour prendre en considération les Comptes Publics soumis à la Chambre le 21 Décembre dernier, pour les examiner et faire Rapport sur ceux de tems à autre, et auquel ont aussi été référés les Comptes Publics pour mil huit cent dix-sept, mil huit cent dix-huit, mil huit cent dix-neuf et mil huit cent vingt, et les Messages de Son Excellence le Gouverneur-en-Chef relativement aux intérêts sur les Billets de l'Armée, et à l'indemnité pour la Dépense au delà des Appropriations, a pris en considération, conformément à l'Ordre de la Chambre, les objets qui lui ont été référés et a concouru dans la partie suivante du Rapport.

Votre Comité a d'abord dirigé son attention sur les Etats de la Dépense du Gouvernement Civil pour les années mil huit cent dix-huit, mil huit cent dix-neuf, mil huit cent vingt et mil huit cent vingt-et-un, signé du Président du Comité du Conseil Exécutif pour l'Audition des Comptes Publics.

Ces Documents venant d'un Comité du Conseil Exécutif de Sa Majesté pour les affaires de la Province doivent suivant la forme ordinaire de procéder avoir eu la Sanction de l'Honorable Corps dont le Comité fait partie, et ils sont d'autant plus importants que le Conseil Exécutif paroît être le Conseil des Gouverneurs de la Colonie lorsqu'il s'agit d'accorder des Warrants sur le Receveur Général pour le paiement des différens Items de la Dépense Coloniale.

Votre Comité a annexé à son Rapport un Etat détaillé fondé sur les Documents ci-dessus, par lequel il paroît que pour l'année mil huit cent dix-huit, la dépense a excédé l'Estimation, et les votes de la Chambre de

Pour l'année mil huit cent dix-neuf la Dépense

étoit au-dessous de l'Estimation, 5731 13 8

Et a excédé les votes de la Chambre de 21,126 13 11

Dans l'année mil huit cent vingt, dans laquelle il

n'y a point eu de Session de la Législature, la Dépense a excédé les votes de l'année

précédente de 6,245 4 5

En mil huit cent vingt-et-un la Dépense a excé-

dé l'Estimation de 433 16 11

Et les votes de la Chambre de 3,915 5 4

Formant dans la supposition que des votes eussent été passés pour mil huit cent vingt pour le même montant que pour mil huit cent dix-neuf, un excédant de Dépense au delà des votes de la Chambre, en quatre années, de quarante mille cent quinze shillings, et une somme de trois mille cinq cent quinze shillings au delà de l'Estimation mise devant la Chambre pour les années mil huit cent dix-huit, mil huit cent dix-neuf et mil huit cent vingt-et-un.

2 c

Votre

Appendice
(K.)
No. II.
21e. Janv.

Appendice
(L.)
11e. Janv.